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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 30.03.23. 

 

Sak 09.23 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet.  

 

Sak 10.23 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 13. februar 2023. 
 
 
 
Sak 11.23 Ark 137 Saksbeh.: AMH/OO 
Søknad om bidrag: Markedsføring av fiske og friluftsliv - DFE 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m/vedlegg fra Destinasjon Femund Engerdal, datert 30.01.2023 
- Felles vedlegg for sakene 11.23 – 21.23. (notat og oversikt) 

 

Bakgrunn:  

Destinasjon Femund Engerdal (DFE) søker om videreføring av økonomisk støtte til 
markedsføring av fiske og friluftsliv for hele destinasjonen. Det søkes om en økonomisk støtte 
på 210 000,- for 2023. 
 
DFE påpeker at alle destinasjonens medlemmer (76 stk.), ser nytten av at deres arbeid 
fortsetter og at arbeidet som gjøres i destinasjonsselskapet er et samarbeid med mange av de 
øvrige næringsdrivende i Engerdal. DFE kan også melde om økning i antall gjester på 17% i 
2022 forhold til 2021. Videre skriver DFE at også 2022 ble et annerledes år for dem. Året 
begynte med ny nedstengning av samfunnet og avsluttet med galopperende strømutgifter. 
SITE III ble avsluttet og ny søknad til SITE IV ble sendt i november.  

Vinternettverk i Femund Engerdal er i gang, og de fikk gjort mye i 2022, men har fremdeles 
mye ugjort. Snøscooterpakke inkl. fisketur ligger nå klart for kjøp på DFE`s hjemmeside. De 
vil fortsette med å pakke produkter sammen og gjøre disse «bookbare» på hjemmesiden. Det 
jobbes for ytterlig finansiering for å fortsette arbeide. 

DFE skriver videre at de har ferdigstilt prosessen med kommunikasjon rundt bærekraftig 
reisemål. Her har de valgt hjertesak, «ivareta naturen». Dette var et enkelt valg for vakker 
natur er ressursen for alt som tilbys i Femund Engerdal. Hovedområder under dette, er kultur, 
mangfold og mat». Dette er nå integrert på deres nye hjemmeside. DFE har i løpet av 2022 
jobbet med ny hjemmeside. Hjemmesiden er nå på to språk og fått ny profil (farger, logo, 
fonter og ny kommuniksjonsstrategi) 
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Styret i DFE har satt opp følgende fellessatsinger/fellestiltak som skal prioriteres for næringen 
i Engerdal 2023: 
Markedsføring av Femund Engerdal gjennom: 

- Det skjer gjennom web, sosiale medier og andre utadrettede tiltak 
- Femund Engerdal magasin og annet brosjyremateriell 
- Pressebesøk/pressemeldinger og .visningsturer med det norske markedet og med økt 

fokus på internasjonale markeder 
- Ved å utvikle infrastruktur av høy kvalitet, som vandringsstier, sykkelstier og 

universelt utformede plasser 
- Løfte vinterproduktet Femund Engerdal, for helårlige arbeidsplasser 
- Utvikle Engerdal etter prinsippene for bærekraftige reisemål 
- Re-merke DFE for Merket for Bærekraftige reisemål. 

 

Destinasjonen gleder seg over en god og tett dialog med fjellstyret, og ser frem til videre godt 
samarbeid. Videre skriver DFE at tidligere tilskudd fra fjellstyret har blitt brukt på fellestiltak, 
slik at det kommer hele næringslivet i Engerdal til gode. 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrasjonens vurdering: 
I henhold til vedtatt bidragsbudsjett med regler for 2023, vurderes denne søknaden som et 
fellestiltak innenfor reiselivsnæringen. I bidragsbudsjettets retningslinjer kommer det fram 
at det for næring, reiseliv er” (…) fellestiltak innen markedsføringen av Femund-Engerdal 
som reiselivsmål, samt fellestiltak innen produktutvikling, salg og kompetanse (…)” som skal 
prioriteres.  Destinasjonens søknad faller naturlig inn under dette. DFE har gjennom flere år 
fått støtte fra fjellstyret over bidragsbudsjettet. I budsjettet for 2023 utgjør foreslått bidrag fra 
fjellstyret, 15,8% av budsjetterte inntektene for 2023. Dette viser at fjellstyrets bidrag er 
viktig for DFE.  
 
Markedsføring koster penger. I forhold til markedsføring av reiselivet og andre næringer i 
Engerdal, er det å stå samlet og samarbeide, noe som gir best effekt. Videre har DFE en viktig 
rolle for reiselivsbedriftene. Det er mange små foretak i Engerdal, og derfor vanskelig for 
hver enkelt bedrift å jobbe effektivt med markedsføring og produktutvikling. Gjennom 
samarbeide kan det tilbys pakkeløsninger og bedriftene kan på den måten utnytte hverandre 
positivt. Videre kan man sette sammen helhetlige løsninger som markedet etterspør. Videre 
vil en organisasjon som DFE lettere se helheten og kan dessuten være en nyttig 
sparringspartner i forhold til utvikling av hver enkelt bedrift. Lykkes man med vintersatsing 
og får til et helårlig reiseliv, er dette noe som vil komme alle næringer og bedrifter i 
kommunen til gode. 
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For Engerdal fjellstyre er fiske og friluftsliv viktige inntektskilder. Våre kunder er i stor grad 
personer som er opptatt av stillhet i sammenheng med jakt- og fiskeopplevelser. Disse 
aktivitetene er klart de største både for Engerdal fjellstyre og for reiselivet ellers i Engerdal. 
Det er derfor viktig at Femund Engerdal klarer å beholde og utvikle sitt omdømme som et 
eldorado for disse aktivitetene. Etter flere år med korona med endrede rammebetingelser for 
reiseliv, mener vi at det fortsatt er høyaktuelt å fokusere på markedsføring av fiske og 
friluftsliv. Interessen for denne formen for friluftsliv har økt i denne perioden, og det er 
dermed ingen grunn til å endre fokus. Folk vil ut i marka som aldri før, og verdsetter stillhet 
og fine naturopplevelser høyt. Administrasjonen vil i den sammenhengen påpeke at fiske i år 
bør ha sin tydeligere plass i handlingsplanen til DFE for 2023. Fine bilder, rapporter og tips 
om fiske, fiskeplasser, agn osv. Dette er noe vi i administrasjon har fokus på, og det hadde 
vært fint med ekstra drahjelp av DFE. På bakgrunn av dette, mener vi det i vedtaket bør 
komme tydelig frem hvilke tiltak som skal gjennomføres for å sikre god markedsføring av 
fiske. Administrasjonen har derfor også i år lagt inn konkrete punkter i forslag til vedtak. 
 
Administrasjonen mener markedsføring av fiske i Engerdal kommune mye handler om 
synlighet i og utenfor Engerdal. Dette er noe fjellstyret jobber med daglig, og et viktig punkt 
ift. konkurransen om de potensielle kundene. Fiske er og vil være, et at de viktigste 
innsalgene knyttet til aktivitetsferie i Engerdal.  
 
DFE jobber målrettet og bra. Markedsplanen for 2023 beskriver at det er «avgjørende at 
reiselivsutviklingen nå tar en strategisk og kommersiell retning». Dette skal blant annet gjøres 
gjennom økt kommersielt fokus på ekte villmarksopplevelser. Nyheter er som tidligere nevnt 
ny hjemmeside, i tillegg til uformell kafètreff en gang pr. mnd med ulike tema. DFE har satt 
seg som mål å få nå nye markeder hele året og kommunisere at de er et bærekraftig reisemål 
på en ærlig måte. 
 
DFE har mange medlemsbedrifter som sikkert ønsker å få mest mulig igjen for sin deltakelse i 
DFE, dette gjelder også for Engerdal fjellstyre. Får vår del, er fortsatt det tradisjonelle 
friluftslivet det viktigste og vi må sikre at også det får sin plass ift. aktivitet og fokus, punkt 3. 
Administrasjonens forslag til vedtak er å videreføre et driftstilskudd til Destinasjon Femund 
Engerdal som tidligere år, men presiserer at administrasjon mener det er viktig at punktene i 
vedtaket blir etterfulgt. Når det er sagt, passer Destinasjon Femund Engerdals søknad godt inn 
i fjellstyrets definerte satsingsområde. 
 
Til fellestiltak kan fjellstyret gi inntil 35 % av kostnadsoverslaget. Hvis en ser på DFE 
budsjetterte kostnader for driftsåret 2023, er det ingen fare for at fjellstyret overstiger en slik 
prosentandel. Disponibelt bidrag for reiselivsnæringen i 2023, er på 160 000,- i 
Bidragsbudsjettet 
 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Destinasjon Femund Engerdal AS gis et bidrag på kr 160 000,- for 2023 til 
markedsføring av fiske og friluftsliv. Beløpet anføres næring, reiseliv i fjellstyrets 
bidragsbudsjett.  
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2. Ved utgangen av 2023, ønsker Engerdal fjellstyre en egen rapport tilsendt som viser 
markedsføringsarbeidet som er gjort ift. fiske.  

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler». 
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Sak 12.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: ombygging av sjukebinge og melkerobot - Per Martin Bohjort 
Grøndalen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med vedlegg. 

Bakgrunn: 

Per Martin Bohjort Grøndalen søker om midler til innkjøp av melkerobot og ombygging av 
sjukebinge. Prosjektet har en estimert kostnad på kr 2 000 000,-, og er tenkt finansiert dels 
gjennom tilskudd fra Innovasjon Norge (17 %), egenkapital (20 %) og låneopptak (63 %). Et 
tilskudd fra Fjellstyret vil derfor kunne redusere låneandelen, forutsatt at skissert budsjett 
holder.  

Grøndalen er en forholdsvis ung bonde i Drevsjø-grenda som har investert mye de seinere åra. 
Han har derfor satset på at gårdens melkeproduksjon skal bestå framover. Som kjent har 
antallet melkeprodusenter i kommunen gått ned over tid. Store økonomiske investeringer i 
driftsbygninger, maskiner m.v. gjør sitt til at mange tenker seg om før de gjør oppgraderinger 
av sine bruk. I tillegg merker bøndene særlig godt situasjonen med høye strøm-, drivstoff- og 
gjødselpriser.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrasjonens vurdering: 

Søknaden omfatter dels investering i melkerobot og dels i ombygging av driftsbygning. 
Investering i melkerobot vurderes å falle utenfor Fjellstyrets satsingsområder, jfr 
Bidragsbudsjettets regler pkt 4. Søknadens øvrige formål ansees å være berettiget for bidrag.  

Fjellstyret rådes derfor til å støtte tiltaket med inntil 20% av bidragsberettiget beløp, jfr 
reglenes pkt 4 og 8. Det vises til notat for ytterligere vurdering i saken. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknad fra Per Martin Bohjort Grøndalen om tilskudd til ombygging av sjukebingen 
innvilges med kr 120 000,-. Beløpet anføres næring storfehold i Bidragsbudsjett 2023. 

2.  Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler». 
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Sak 13.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: Utbedring av brygge Jonasvollen 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Kjell Magne Svendsen 
 

Bakgrunn: 

Kjell Magne Svendsen søker om midler (uspesifisert) til oppgradering av brygga på 
Jonasvollen. Brygga er anløp for Fæmund II, og et viktig utgangspunkt for mange av dem 
som besøker Femundsmarka Nasjonalpark om sommeren. Slik administrasjonen leser 
søknaden, har prosjektet et kostnadsoverslag på total kr 115 000,- arbeidskostnader inkludert. 

Fæmund II er en attraksjon for området, og en viktig bidragsyter for reiselivet på 
anløpsstedene ved Femund. På det viset er Svendsens prosjekt viktig og nødvendig, ikke bare 
for Svendsen sjøl men også for Fæmund II og besøkere i området. Bryggeanleggene rundt 
Femund er dels eid av A/S Fæmund og dels av private oppsittere. Det vil derfor være litt ulikt 
hvem som har ansvar for vedlikehold av bryggene. 

Jonasvollen framstår som et veldrevet bruk som kombinerer tradisjonell gårdsdrift med 
turisme. Det er lagt ned en stor og samvittighetsfull innsats fra eier. Stedet er populært, særlig 
sommerstid. Foruten Jonasvollens egne gjester, er det tilrettelagt med parkering for de som 
ønsker å starte turen inn i Femundsmarka og på Femund fra Jonasvollen.   

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret har behandlet søknader om midler til brygger langs Femund flere ganger tidligere. 
Sentralt i vurderingen har vært om dette skal defineres som et allmennyttig tiltak eller et 
prosjekt som sorterer under næring reiseliv. I 2014 fikk Femundshytten et bidrag på kr 
40 000,- (av et kostnadsoverslag på kr 350 000,-), som ble anført næring reiseliv. I 2017 ble 
det søkt om midler til opprusting av brygge m.m. ved Femundsenden. Denne søknaden ble 
avslått siden total kostnadsramme var under bunnfradraget, jfr Bidragsbudsjettets regler pkt 8. 
Skal en se på hvordan fjellstyret har behandlet sakene tidligere, er det nærliggende å vurdere 
dette prosjektet på samme vis som prosjektet ved Femundsenden i 2017, d.v.s at kostnadene 
er for små til at prosjektet skal komme i betraktning.  

Fjellstyret rådes derfor til å avslå søknaden med henvisning til Bidragsbudsjettets regler pkt 8. 
Søker har riktignok spesifisert at han søker om midler til allmennyttige formål. I dette ligger 
det at allmennheten har adgang til bryggeområdet, i og med det er anløpshavn for Fæmund II 
og det er mulighet for isett av båt og kano/kajakk. Prosjektet kan derfor også vurderes som et 
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tiltak mer rettet mot allmennheten enn som et næringsprosjekt. Administrasjonen mener 
allikevel at Fjellstyrets behandling av liknende saker tidligere peker i retning av et avslag.  

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Fjellstyret synes tiltaket med oppgradering av brygga på Jonasvollen er positivt. 
Kostnadsoverslaget er imidlertid mindre enn vedtatt bunnfradrag, jfr 
Bidragsbudsjettets pkt 8, og søknaden utløser dermed uansett ikke noe bidrag.  
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Sak 14.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: innkjøp av storruse – Terje Husdal 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Terje Husdal, datert 3/3-23. 
- Vedlegg ettersendt pr e-post 13/3-23. 

 

Bakgrunn: 

Søknaden fra Terje Husdal om støtte til innkjøp av storruse. Kostnaden er estimert til kr 
50 000,-. Søker skriver at han vil om mulig søke penger flere steder. 

Husdal har fisket sik og levert til foredling lokalt. Han har hatt dialog med Fjellstyret i forhold 
til fiske i en del andre sjøer enn Fæmund, og fjellstyret opplever denne dialogen som 
konstruktiv mtp fiskeforvaltningen. En storruse vil som søker påpeker, gi en del muligheter til 
mer målrettet beskatning av de arter en ønsker å beskatte, og muliggjør utsetting av arter en 
ønsker mindre beskatning av. I tillegg muliggjør det et litt annet leveringsregime til 
videreforedling.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

 

Administrasjonens vurdering: 

Søknaden kan betraktes som å sortere under andre s.k. førstelinjenæringer, ved at den handler 
om å hente ut råstoff fra statsallmenningen. På så vis kan den behandles som en næringssak, 
der evt tilskuddsbeløp tas fra allmennyttige formål, jfr reglenes pkt 7 nest siste avsnitt. I så 
fall kan den defineres som et enkelttiltak og det skal trekkes fra bunnfradraget, jfr reglenes pkt 
8. I så fall er totalkostnaden for liten for at det utløser tilskudd. På den andre siden handler 
den om næringsfiske, men kommer ikke inn under definert satsingsområde og kan da avslås. 
Formålet er også innkjøp av «løst utstyr» (reglenes pkt 4), og det skal ikke gis bidrag. 
Undertegnede har derfor konkludert med at søknaden bør avslås, sjøl om fjellstyret ved siste 
evaluering ble oppfordret konkret om å støtte næringsfiske på flere vis enn i dag, f.,eks 
gjennom å støtte innkjøp av utstyr. 

Ved siste evaluering av Bidragsbudsjettet, innkom det innspill om at næringsfiske med fordel 
burde vært støttet mer, og at det kunne vært gitt åpning for investering i utstyr for å rekruttere 
nye fiskere. I sak 55.21 vurderte Fjellstyret dette konkret. Av saksframlegget framgår 
følgende administrative vurdering:  
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«I forbindelse med fjorårets evaluering av Bidragsbudsjettet, kom det også fram ønsker om at 
fjellstyrets bidrag til utnyttelsen av sikressursen burde styrkes, og at det burde være mulig å 
yte tilskudd til investeringer i fangstutstyr og båt. Dette er det selvfølgelig ikke noe i veien for, 
men det er da hensiktsmessig om Bidragsbudsjettets regler justeres noe. Det er adskillig færre 
som fisker sik kommersielt nå enn det var for noen år siden. Årsaken til dette kan være flere. 
Men det er et poeng at for å kunne bedrive dette fiske så krever det litt mer profesjonelt utstyr. 
Denne kostnaden kan beløpe seg til flere titalls tusen kroner, og kan være en barriere for at 
ikke flere ønsker å bedrive dette fisket. Det er imidlertid alltid problematisk å gi økonomisk 
støtte til investeringer i utstyr som i andrehånd er lett omsettelig. Det er allikevel slik at skal 
det være langsiktighet i det for hver enkelt fisker, må også foredling og salg muliggjøre 
nødvendig økonomi i alle ledd. Det hjelper derfor lite å fiske mye sik dersom ikke 
sluttproduktet kan selges med en viss lønnsomhet. Og, som vi har sett, åpenbar dumping av 
store mengder fisk skaper naturlig nok reaksjoner. 

 For at ressursutnyttelsen skal ha noe for seg, må det derfor til mere enn at det fiskes mer sik. 
Det er derfor relevant at fjellstyret vurderer størrelse og innretning på sine bidrag knyttet til 
næringsfiske.»  

Fjellstyret hadde således med seg dette innspillet til sin behandling av kommende 
Bidragsbudsjett, uten at det ble gjort noen konkret endring i ordlyden, utover det at fjellstyret 
åpnet for at fisk levert til flere foredlere kan støttes (under forutsetning av at merparten av 
råstoffet utnyttes). I denne vurderingen ligger det at dersom Fjellstyret finner det ønskelig, er 
det åpninger i dagens Bidragsbudsjett for at det kan gis tilskudd, enten ved at tiltaket defineres 
som en «førstelinjenæring» (jfr pkt 7) eller at Fjellstyret gjør unntak fra reglene når det 
foreligger særlige grunner (jfr pkt 17).  

Siden det er opp til Fjellstyret å vurdere om det kan gjøres unntak, er administrasjonens 
vurdering at saken vurderes som en næringssak der midler kan tas fra «Allmennnyttige formål 
m.m.». På så vis vil reglenes bestemmelser om bunnfradrag m.m. ikke åpne for at tiltaket 
støttes pga totalkostnaden er mindre enn bunnfradraget. Dessuten vurderer administrasjonen 
at dersom det gis støtte vil det medføre en viss presedens av usikkert omfang.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Fjellstyret er positive til satsingen på sikfiske, og søknaden fra Terje Husdal om støtte 
til innkjøp av storruse er bra i så måte. Kostnadsoverslaget er imidlertid mindre enn 
vedtatt bunnfradrag, jfr Bidragsbudsjettets pkt 8, og søknaden utløser dermed uansett 
ikke noe bidrag.  
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Sak 15.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: Merking, skilting, klopping og info – Stigruppa Drevsjø stedsgr. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post datert 31/1-22. 
- Felles vedlegg sakene 21 -31. 
 

Bakgrunn. 

 Stigruppa i Drevsjø stedsgruppe har gjennom flere år jobbet med ulike stiprosjekt. Nå søker 
de fjellstyre om midler til: 

1: midler til info- foldere om KjentMannsTurer i Drevsjøområdet til utlegging i 
butikker og bedrifter i nærmiljøet og på Destinasjon Femund / Engerdal. 

2: sti- skilt.  

3: kloppingsmaterialer og utlegging i sti- nettet.  

4: maling til merking av stier. 

Arbeidet er tenkt utført på dugnad, men det er knyttet noen materialkostnader til arbeidet. 
Stedsgruppa har satt opp følgende kostnadsoverslag:  

500 stk foldere a kr 10,-                      kr   6 000,-  

Skilt      kr   5 000,-  

Kloppingsmaterialer og utlegging       kr 30 000,-  

3- liters spann med stimaling               kr      700,- 

I ALT                                                  kr 41 470,-  

 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrative vurderinger.  

Arbeidet som stigruppa på Drevsjø gjør i forhold til stier i nærområdet, er i utgangspunktet 
positivt. De har tilrettelagt stier og turforslag ved Drevsjø og grendene rundt. 
Tilretteleggingen gir både fastboende og tilreisende spennende og fine turmuligheter. I 
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forbindelse med disse stiene er det lagd en egen informasjonsfolder, som har vært såpass 
populær at opplaget er oppbrukt. 

Fjellstyret har tidligere støttet Stigruppa på Drevsjø med midler. Siden 2017 har stigruppa 
mottatt bidrag tre ganger, på til sammen kr 37 000. Dette har vært til utarbeidelse og trykk av 
folder, klopping og merking av turstier.  
 
Vurderingen er at arbeidet med turstier er positivt. Så lenge omsøkte tiltak ikke omfatter 
stietableringer som medfører ulempe, mener administrasjonen at tiltaket kan støttes.   
 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Søknaden fra Drevsjø stedsgruppe om midler til informasjonsmateriell innvilges med 
kr 5000,- og belastes bidragsbudsjettet 2023, allmennyttige formål m.m.  

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler»  
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Sak 16.23 Ark 137 Saksbeh.: AMH/OO 
Søknad om bidrag: Skiløypepreparering – Sømådal Løypeservice 

 

Saksdokumenter vedlagt:  

-  Søknad m/vedlegg fra Sømådal Løypeservice, datert 29.01.2023. 

 

Bakgrunn:  

Sømådalen Løypeservice søker om støtte til preparering av skiløypenettet på ca. 120 km i 
Sømådalen. Hele løypenettet blir oppkjørt, når snøforholdene tillater det, til en verdi av 400 
000,-. De skriver videre i søknaden at de er svært takknemlige for tidligere års tilskudd, og at 
støtten fra Engerdal fjellstyre er selve bærebjelken i godtgjør for løypekjøring i Sømådalen.  
 
Vedlagt budsjett for 2023 viser at det er budsjettert med driftskostnader på kr. 100 000,- Det 
er budsjettert med kr 99 000,- til løypekjøring og kr 1000,- til forsikring. Det er ikke 
spesifisert noe tilskuddsbeløp i søknaden, men budsjettet for 2023 viser at det er tatt høyde for 
et bidrag fra Engerdal Fjellstyre på 50 000,-. I tillegg til dette skal inntekter hentes fra frivillig 
løypekontingent og kakelotteri. 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom  
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke  
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget  
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye  
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til  
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
tildeles.  
 

Administrasjonens vurdering:  
 

I bidragsbudsjettet 2023 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på. 

I søknaden fra Sømådalen Løypeservice, er bidraget fra Engerdal Fjellstyre budsjettert til 
50 000,- Ift. de økonomiske rammene bidragsbudsjettet har for 2023, mener administrasjonen 
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dette beløpet er for høyt. Bakgrunnen for dette, er bidragsbudsjettets rammer og de øvrige 
søknadene som har kommet inn.  
   

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Søknaden fra Sømådal Løypeservice til preparering av skiløypenett for 2022/2023  
innvilges med 42 224,- og belastes bidragsbudsjettet 2023, Allmennyttige formål.  

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at  
ingen deler unnlates fra preparering.  

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i  
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler» 
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Sak 17.23 Ark 137 Saksbeh.: AMH/OO 
Søknad om bidrag: Skiløypepreparering – Sølen Løype- og Fritidsservice 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m. vedlegg fra Sølen Løype og Fritidsservice, datert 03.03.2023 
 

Bakgrunn: 

Sølen Løype og Fritidsservice søker om tilskudd til oppkjøring av skiløyper i området 
Sølenstua. Det kjøres opp ca 50 km med løyper med egen løypemaskin i området til glede for 
både bedrifter, hytteeiere og engerdøler. Løypene kjøres opp hver helg i vintersesongen, samt 
daglig ved behov i vinterferieukene og påsken. For 2023 ønsker de også, hvis budsjettet 
tillater det, å kjøre opp enkelte prioriterte løyper, primært på Galtåsrunden, ved behov andre 
ukedager enn inn mot helg. De ønsker å tilrettelegge for et best mulig tilbud gjennom hele 
sesongen.  

Sølen Løype og Fritidsservice drives som en ideell organisasjon.  De vil aldri ta ut noe form 
for utbytte. Alt overskudd i en sesong, går til nedbetaling av lån og opparbeidelse av 
egenkapital. Dette for å opprettholde tilbudet med skiløyper i området rundt Sølenstua også i 
fremtiden.  De utbetaler godtgjøring/lønn til de som kjører løypemaskinen, og sjåføren er fra 
lokalmiljøet. 

For sesongen 2021/2022 hadde Sølen Løype og Fritidsservice ikke økonomisk mulighet til å 
nedbetale noe på lånet som ble tatt opp i forbindelse med kjøp av løypemaskin. Sølen Løype 
og Fritidsservice er helt avhengig av tilskudd for å få driften til å gå rundt.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
tildeles.  

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2023 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 
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Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Sølen Løype og fritidsservice til preparering av skiløypenett for 
2022/2023 innvilges med 17 600,- og belastes bidragsbudsjettet 2023, Allmennyttige 
formål. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler»  
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Sak 18.23 Ark 137 Saksbeh.: AMH/OO 
Søknad om bidrag: Skiløypepreparering – Elgå Idrettslag 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m. vedlegg fra Elgå Idrettslag, datert 19.01.2023 
 

 

Bakgrunn: 

Elgå idrettslag søker om tilskudd til preparering av skiløyper. Elgå Idrettslag er et lite 
idrettslag, som har som mål og legge til rette for aktiviteter gjennom hele året, både for 
fastboende, hytteeiere og tilreisende generelt. Elgåsamfunnet er helt avhengig av at folk vil 
komme til området, og idrettslagets aktiviteter er et viktig bidrag i så måte.  
 
Elgå Idrettslag har i mange år hatt ansvaret for å preparere skiløyper i Elgåområdet. 
I dag er skiløypenettet på totalt 40 km, og blir preparert i vintersesongen, etter kommunens 
gjeldende forskrifter. Idrettslaget har i mange år drevet løypepreparering hovedsakelig på 
dugnad. Idrettslaget har i de senere år investert i både tråkkemaskin og snøscooter, for å 
kunne preparere løypene på en hensiktsmessig måte. Per i dag har idrettslaget et eget 
«løypemannskap», som holder løypene oppe så sant vær og føre tillater det. Løypekjørerne 
mottar et honorar for utførelsen, samt at idrettslaget dekker alle drivstoffutgifter. 
Forholdsvis få medlemmer gjør at utgifter i svært liten grad kan dekkes av 
medlemskontingent og frivillig økonomisk støtte. Inntektsbringende aktiviteter er få, og med 
økte utgifter over hele linja, i dette tilfellet blant annet drivstoffutgifter, er utgifter i 
forbindelse med løypekjøring forholdsvis store, hele idrettslagets regnskap sett under ett.   
Vedlagt budsjett for 2023 viser at det er budsjettert med driftskostnader på totalt kr 39.500 
Elgå idrettslag søker om kr 20.000 i økonomisk bidrag til løypepreparering.  
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom  
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke  
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget  
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye  
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til  
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
tildeles.  
 
Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2023 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 
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Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

4. Søknaden fra Elgå idrettslag til preparering av skiløypenett for 2022/2023 innvilges 
med   14 080,- og belastes bidragsbudsjettet 2023, Allmennyttige formål. 

5. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

6. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler»  
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Sak 19.23 Ark 137 Saksbeh.: AMH/OO 
Søknad om bidrag: Skiløypepreparering -Drevsjø stedsgruppe. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad fra Drevsjø Stedsgruppe, datert 16.03.2023 
-  

 
Bakgrunn. 
Drevsjø Stedsgruppe søker om 20 000,- i støtte til løypekjøring for sesongen 2022/2023.  

Løypenettet til Drevsjø Stedsgruppe omfatter lysløypa nær Fjellvang og skiløyper fra 
Drevsjømoen og Fjellvang til Skihytta/brannstasjon på Vålåberget, en runde om Lillebo, samt 
til gapahuken på Vola totalt ca. 23 km. 

Drevsjø Stedsgrupppe er en undergruppe i Engerdal Sportsklubb. Stedgruppa har ingen 
medlemmer, men et eget styre. De får inn noen økonomiske bidrag gjennom giroer for 
løypestøtte. Dette beløp seg til ca 14 000,- i 2022. I år har Drevsjø Stedsgruppe inngått en 
fastprisavtale med Engerdal Snøscooterforening. 

Drevsjø Stedsgruppe ønsker å holde skiløypene på Drevsjø oppe, da det i tillegg til å være en 
treningsarena også kan være en sosial aktivitet for mange. 

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet for 2023 inkl. regler, faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er etter antall oppkjørte kilometer. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Drevsjø Stedsgruppe til preparering av skiløypenett for 2022/2023 
innvilges med 8 096,- og belastes bidragsbudsjettet 2023. Allmennyttige formål. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates å preparere. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler»  
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Sak 20.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: Drift av vei – Hallsteinsvikveien veilag. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Hallsteinsvikveien veilag.  
- E-post fra Os fjellstyre. 

Bakgrunn: 

Hallsteinsvikveien veilag søker fjellstyret om midler til drift og vedlikehold av veien. Veilaget 
er etablert som en følge av jordskiftesak. Hverken Engerdal eller Os fjellstyrer har andeler i 
veien, som dels går på statsallmenningen i Os og dels på statsallmenningen i Engerdal. Det 
vises til søknad med vedlegg for ytterligere bakgrunn i saken.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrasjonens vurdering: 

Når det gjelder veger har fjellstyret vært restriktive til å bevilge penger til dette, utover den 
summen som en del år er avsatt for fellesprosjekter med Statskog SF. Det er vel bare 
søknaden fra Kvernlia seterlag for noen år siden som Fjellstyret fant å kunne støtte, noe også 
Os fjellstyre gjorde. Når det gjelder Hallsteinsvikveien spesielt, har det nylig vært en 
jordskiftesak om den. Fjellstyre var part i saken, men har ikke andeler i veien. Veien har en 
bompengeordning, til forskjell fra f.eks veien ned til Fjellguttusjøen/Yttersjøen som har søkt 
om bidrag flere ganger. Fjellstyrets, allmennhetens og bruksberettiges bruk av veien betales 
derfor gjennom bomavgift (eller andel i veien). I prinsippet er det derfor etablert en 
økonomisk plattform. Det er gjennom nevnte jordskiftesak heller ikke gitt noen «lovnad» om 
økonomisk støtte utover bomavgift. Ut fra fjellstyrets tidligere behandling av lignede saker, 
hensynet til mulig presedens samt det faktum at fjellstyre allerede har avsatt en betydelig sum 
til vegvedlikehold på statsallmenningen i Bidragsbudsjettet, vurderer DL at søknaden bør 
avslås.  

Os fjellstyre har på sin side bevilget kr 5000,- til årets drift og vedlikehold av veien. De er på 
sett og vis i en litt annen stilling en fjellstyret i Engerdal, i og med Nålodden ofte brukes som 
utgangspunkt for de som leier Os fjellstyre sin bu ved Kløvsten. De har en båt liggende ved 
nålodden som kan leies sammen med hytta. At Os fjellstyre har valgt å gi støtte forplikter ikke 
Engerdal fjellstyre.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Engerdal fjellstyre avslår søknaden om bidrag til drift og vedlikehold av vei fra 
Hallsteinsvikveien veilag, med begrunnelse i at fjellstyret allerede har disponert kr 
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40 000,- fra årets Bidragsbudsjett til veivedlikehold på statsallmenningen knyttet til et 
samarbeids med Statskog SF.   
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Sak 21.23 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Søknad om bidrag: Vassdragstreff juni 2023 i Elgå – Naturvernforbundet.  

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Naturvernforbundet datert 1. februar 2023. 
- E-post fra Birdlife Engerdal datert 28. januar 2023. 

 

Bakgrunn: 

Naturvernforbundet søker om kr 5000,- til vassdragstreff i Elgå den 16. – 18. juni 2023. 
Bakgrunnen for arrangementet er at det er 50 år siden Femund/trysilvassdraget ble varig 
vernet mot kraftutbygging. Det er lagt opp til et program gjennom hele helga med seminar og 
synfaring langs vassdraget.  

Naturvernforbundet har flere medarrangører, og lokalt er det Femund JFF og Birdlife 
Engerdal sammen med Fjellheimen som skal markere jubileet. Fjellstyret har mottatt e-post 
fra Birdlife Engerdal v/Jo Gaute Åsgård om deltagelse på et mer lokalt initiert arrangement på 
Fjellheimen Leirskole søndag den 18. juni. Her er Fjellstyret invitert til å delta for å profilere 
seg.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrke næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2023, se sak 110.22. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som kan tildeles. 
 

Administrasjonens vurdering: 

At Femund/Trysilvassdraget er vernet har stor betydning for naturverdier, friluftsliv og 
reiselivet på statsallmenningen. Vassdraget renner gjennom hele statsallmenningen fra nord til 
sør, og vernet har sikret naturverdier som i dag er til stor glede for flere tusen besøkere og folk 
som bor langs vassdraget. Disse verdiene har skapt synergier ved at en stor del av reiselivet i 
dag er basert på vassdragsnære opplevelser. Så kan en kanskje si at dersom vassdraget ikke 
hadde vært vernet, ville andre verdier knyttet til vassdragsbruken også vært viktige i dag. 
Dersom en ser på et scenario der vassdraget hadde vært utbygd, finnes det nok både gode og 
dårlige eksempler på hvordan dette har påvirket lokalsamfunn langs vassdragene. 
Vurderingen er nok at det tross alt har vært en berikelse for lokalsamfunnet at vassdraget er 
som det er. Og uansett hva en måtte mene om saken, setter arrangementet søkelys på en del 
viktige spørsmålsstillinger om vassdragsforvaltning. Det er viktige spørsmålsstillinger i 
dagens debatt om energitilbud og -etterspørsel med tilhørende prisdannelse, samt forholdet til 
arealbruk langs vassdraget.  

Administrasjonen foreslår at arrangementet støttes med kr 5000,- fra Bidragsbudsjett 2023. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Naturvernforbundet om støtte til Vassdragstreff i Elgå innvilges med kr 
5 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2023, Allmennyttige formål. 

2. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2023 inkl. regler»  
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Sak 22.23 Ark 361.3 Saksbeh.: OO 
Høring: Søknad om boligtomt Elgå – Nijland og Eriksen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post med vedlegg fra Statskog SF datert 8/3-23. 
- E-post fra Nijland og Eriksen datert 20/12-22, som kommentar til Fjellstyrets vedtak i 

sak 112.22. 
- Sak 112.22 

 

Bakgrunn: 

Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med at Ada Nijland og Odd Ivar Eriksen 
ønsker å kjøpe tomt og bygge hus i Elgå. Fjellstyret behandlet saken i sitt møte i desember, se 
sak 112.22 vedlagt. Nå foreligger det en mer konkret søknad å ta stilling til. Fjellstyret bes 
dels ta stilling til grunndisponeringen (Fjellovens § 12) og dels om tomta kan fradeles og 
selges (Fjellovens § 13). 

Det foreligger nå en konkret søknad om tomt i et område øst for Båtstøa i Elgå, mellom 
Røstbekken og Risveien. Området er i dagens kommuneplan avsatt til framtidig boligformål. 
Det foreligger konkrete planer for vann- og avløp. Tiltaket utløser sannsynligvis krav om 
reguleringsplan, noe søker er innforstått med.  

Det som fjellstyret tradisjonelt har tatt stilling til i disse sakene er vurdering i forhold til vilt-, 
friluftslivs- og landbrukshensyn samt hensynet til andre bruksinteresser. Fjellovas §12 
omhandler grunndisponering og sier at slike bare kan skje dersom det «ikkje medfører skade 
for nokon som har bruksrett, og under omsyn til prinsippa for naturvern». Når det gjelder 
salg, er Fjellovens § 13 klar på at statsallmenningsgrunn i utgangspunktet ikke kan selges. Det 
er imidlertid unntak for areal til boliggrunn, og Fjellstyret i Engerdal har stilt seg positive til at 
folk bygger og bor på statsallmenningen.  

 

Administrasjonens vurdering: 

De generelle vurderingene i saken er mye de samme som ble gjort i forbindelse med at 
Fjellstyret vurderte sak 112.22 før jul, og det henvises til relevante vurderingene i den saken.  

Utover det mener administrasjonen at det er kurant for fjellstyre å stille seg positive til 
søknaden, i og med arealet er tiltenkt boligformål. Dette til tross for at det er ledige 
boligtomter andre steder i grenda. En slik vurdering ble også gjort da fjellstyret for sin del 
godkjente at det kunne bygges boliger i Drevsjøgrenda. Hensynet til bosetting er viktig også 
for fjellstyret.  

Når det gjelder salg, er vurderingen at det kan godkjennes når tilflytting har skjedd. Som det 
går fram fra søknaden ønsker søkerne å tilflytte eiendommen så snart som mulig. Eriksen er 
ennå ikke pensjonist, men vi for 
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Administrasjonens forslag til uttalelse: 

1. Fjellstyret har vurdert søknaden spesielt i forhold til landbrukets behov, vilthensyn og 
friluftslivet i området. Man har ikke funnet tungtveiende grunner som tilsier avslag i 
forhold til dette. Under forutsetning av at grunneier, kommunale myndigheter og 
reindriftsnæringen gir sin godkjenning til boligbygging på det omsøkte areal, og at 
tilflytting skjer, kan fjellstyret for sin del godkjenne at det tillates boligbygging her. 
Det forutsettes også at viktige naturverdier ikke skades eller forringes. Tomtens 
arrondering bør derfor hensynta registrerte naturverdier i området.  

2. Når alle tillatelser til byggeprosjektet er i orden, og tilflytting til kommune har skjedd, 
kan fjellstyre for sin del godkjenne at et areal på inntil 2 daa selges som boligtomt. I 
tilfelle søker heller ønsker en festeavtale på tilsvarende boligtomt har heller ikke 
fjellstyret noen innvendinger til dette.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


